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Nr Ärende 

1.  Mötet öppnas  
Mats Bohman informerade om det nya upplägget hur rådets möten planeras 
och genomförs. Framtida mötesanteckningar kommer vara i kortare format. 
 
Ny förste vice ordförande i natur-trafiknämnden Richard Wendt (M) 
 

2.  Föreningarnas frågor till NTN 
Kristina Petterqvist informerade om hantering av inkomna frågor till rådet. 
 
Tanken är att enklare frågor kommer att besvaras skriftligt till den förening 
som ställt frågan. Är det en fråga som behöver en diskussion tas det upp 
under denna punkt. 
 
Rådets möten kommer att utgå från olika aviserade teman. 
 

3.  Förslag till samrådsfrågor för mötena 2022 
Mats Bohman 
I utskickad julhälsning i december förtydligas syftet och arbetet i Nacka 
naturvårdsråd. Rådets uppgift är att finna stöd och samarbeta i olika 
miljöfrågor. Kommen informerar föreningarna om vad pågående och 
planerade verksamheter samt ev. principiella frågor. Kommunen tar gärna 
emot input och synpunkter på planeringen och utförande. 
 
Förslag på teman för årets 4 möten 

• Framtidsfonder, miljöfond 
• Återuppta arbetet med Baggenstäkets naturreservat 
• Hur kan vi arbeta med en ökad plan för ekologisk mångfald 
• Vattentema, föreslogs av flera föreningar 

 
Föreningarna uttryckte en oro över att inte kunna lyfta frågor i rådet. Kristina 
Petterqvist svarade att avsikten är att ta enklare frågor vid sidan om rådet och 
därmed skapa utrymme för diskussion kring teman på mötena. Många frågor, 
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till exempel specifika frågor kring enskilda naturreservat, hanteras bäst genom 
en kontakt med vår naturförvaltare Sandra Ermalm. Vissa frågor återkommer 
och handlar ibland om områden där det finns tydliga politiska 
ställningstagande, till exempel den planerade detaljplanen Ryssbergen. Här har 
naturvårdsrådet ingen rådighet eller påverkansmöjlighet och föreningarnas 
återkoppling till kommunen behöver ske inom ramen för samråden som hålls 
i stadsbyggnadsprocessen.   
 

4.  Mötets samrådsfråga – fondsökan miljö 
Mats Bohman berättade att kommunfullmäktige inrättade en miljö- och 
klimatfond i samband med 2020 års bokslut. Ur den är det möjligt att söka 
pengar för åtgärder som till exempel kan främja den biologiska mångfalden i 
naturområden. Kommunen är intresserad av att höra föreningarnas förslag till 
områden att söka pengar för.  
 
Matilda Apelqvist meddelade att mindre åtgärder kan ev tas i driftbudget. 
Föreningarna kan återkomma med förslag. Större projekt kan ansökningar ske 
av fondmedel. 
 
Följande förslag lyftes fram av föreningarna: 
 
Naturområden som kommunen äger som privatiseras genom olika 
trädgårdsmöbler, blommor etc tex de åtgärder som gjordes vid Vårgärdssjön. 
Ett arbete där enheten markerar gränser, sätter upp skyltar mm. 
 
Översyn av bryggor. Det finns många svartbryggor. Dessa borde hittas och 
tas bort. 
 
Fler våtmarkssatsningar. Föreningen kan ta fram förslag utifrån utredningen 
som gjordes med LONA-bidrag 
 
Inventeringar – vore bra om sådana kunde göras även för områden som  inte 
står inför exploateringar till exempel eklandskap och tallandskap. 
Inventeringar för att förbättra för att få underlag för att hantera olika 
områden, vad som ska prioriteras mm. Insektsinventeringar 
 
Pollinerar projekt 
 
Fiskeföreningen ser problem med gäddans levnadsvillkor. Det behövs stöd 
för fortplantning av gäddor. Det vore bra om man tex öppnar upp naturliga 
våtmarker. 
 
Matilda Apelqvist svarade att enheten har funderat i samma tankebanor dvs. 
att titta på våtmarker och koppla till risker och utmaningar som förväntas 
uppstå på grund av miljöförändringar. Hitta projekt med naturbaserade 
lösningar, samhällsutmaningar t.ex. våtmarker, dagvatten, risker vid skyfall. 
Markera riskområden vid stora skyfall så att ingen bebyggelse planeras.  
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5.  Aktuella frågor 
 
Prioritering av skogsvård. 
Naturskyddsföreningen menade att det lät som en bra planering och föreslog 
en faunadepå i skogen vid vattentornet, gärna med grova tallar. Föreningen 
återkommer med fler platser. 

 

6.  Gemensamma aktiviteter 2022 
Matilda Apelqvist föreslog att kommunen och föreningarna gör guider 
tillsammans i olika naturområden. Föreningarna bjuds in att komma med 
förslag på områden och guidningsinnehåll 
 
Förslag från enheten är  

• Skarpnäs – guidning i området 
• Rensätra invigs i vår, vi kan planera gemensamma guidningar i 

samband med invigningen. 
 
 

7.  Övriga frågor 
Nästa möte med Nacka naturvårdsråd 19 april. 
 

 

Vid pennan: 
Heidi Swahn 
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Deltagare 
 
Föreningar 
 

 

Boo Miljö- och Naturvänner  
Nacka Miljövårdsråd  
Naturskyddsföreningen i Nacka  
Saltsjöbadens Fiskevårdsförening  
Saltsjöbadens naturskyddsförening  
Ältasjöns Fiskevårdsområdesförening  
  
Förtroendevalda 
 

 

Hans Peters (C)  
Richard Wendt (M)  
  
Tjänstepersoner 
 

 

Trafik- och fastighetsdirektör Mats Bohman 
Enhetschef, Enheten offentlig utemiljö Kristina 

Petterqvist 
Vilt- och Naturförvaltare Sandra Ermalm 
Natur- och Friluftstrateg, 
Kommunekolog 

Matilda Apelqvist 

Nämndsekreterare Heidi Swahn 
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